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De voorzitter opent de vergadering en heet de commissieleden en de aanwezigen op de publieke 

tribune welkom.  

 

Dhr. Sijbolts (Stadspartij): 

• Er is al een aantal vragen beantwoord in de vragencarrousel. 

• Is positief over techniekeducatie. Heeft uitwerking nog niet gelezen. 

• Vraagt of de doelstelling voor het bezoeken van duurzame schoolgebouwen is gehaald. Er 

stond ‘twintig scholen’, nu vijftien. 

• De uitslagen van de Cito-toets blijven zorgwekkend. 

Dhr. De Rook (D66): 

• In de begroting is ‘onderwijs’ een van de dunste onderdelen. Dat hoeft geen probleem te zijn 

omdat een deel van het beleid wordt ondergebracht bij integraal jeugdbeleid. Toch moet de 

energie van het college ook terug naar de inhoud van het onderwijs.  

• De fractie wacht nog op het actieplan ‘Groningen Onderwijsstad’, naar aanleiding van de 

gezamenlijke motie met de PvdA van meer dan een jaar geleden. Graag een update. 

• Evaluatie vensterscholen wordt in de begroting erg summier genoemd. Klopt het dat er geen 

budget is vrijgemaakt voor de impulsen die in het collegeprogramma staan? De raad heeft hier 

in het voorjaarsdebat bij motie wel om gevraagd. 

• Terugkomend punt is talentontwikkeling: Twee soorten leerlingen worden slecht bediend, 

namelijk de leerlingen aan de onderkant van het onderwijssysteem en de leerlingen aan de 

bovenkant. De fractie vraagt aandacht voor de talentontwikkeling van laatstgenoemde groep. 

Mw. Rademaker (SP): 

• Het college wil inzetten op innovatieve ontwikkeling binnen het basisonderwijs om de 

leerprestaties te verbeteren, maar wat gebeurt er dan met de leerlingbegeleiding?  

• Het college geeft aan verder te gaan met de partners van ‘Kamers met Kansen’. Een onderdeel 

daarvan is ook Biba Bon. Wat staat hiervoor op de planning voor 2012? 

• Vanaf 2012 zullen meldingen bij het Advies- en Steunpunt Huiselijk Geweld waar kinderen 

bij betrokken zijn, afgehandeld worden door het CJG. Wat is hiervan de reden?  

Dhr. Evenhuis (VVD): 

• De uitkomsten van de Cito-toets liggen iets lager dan het landelijk gemiddelde. 

• Volgens onderzoek van Elsevier zijn de schoolprestaties van het openbaar onderwijs 

beduidend slechter dan van het bijzonder onderwijs. Wat is hieraan te doen en heeft het 

college er nog invloed op nu de scholen zijn afgestoten aan de O2G2? 

• Wat is de stand van de alfabetisering? Landelijk is dit een item voor prinses Laurentien, maar 

wat gebeurt er op gemeenteniveau? 

• Heeft het conflict met O2G2 invloed op de onderwijsinhoudelijke en bestuurlijke taak van de 

gemeente?  



Mw. Kuik (CDA): 

• Het integraal jeugdbeleid is net vastgesteld. Maatschappelijke participatie is een goed en 

belangrijk punt. De fractie is blij dat het jongerenlintje er is gekomen. De aanmelding is 

inmiddels gesloten en er zijn heel leuke aanmeldingen binnengekomen. 

Mw. Van Lente (PvdA): 

• Heeft drie pluspunten, een paar vragen en een paar minpunten. 

• Fractie is blij met het voorstel van techniekeducatie.  

• Fractie is blij met de vierde schooltuin voor natuur- en duurzaamheidseducatie. 

• Fractie is blij dat gemeente geld uittrekt voor voorlichting over discriminatie. 

• Zorgen over Cito-scores en vroegtijdig schoolverlaten. Er zijn nog geen betrouwbare cijfers, 

maar de fractie vraagt blijvende aandacht hiervoor. 

• Nog bezig met een voorstel voor schoolzwemmen, dit hangt ook samen met de 

beschikbaarheid van voldoende gymzalen. Is hierover al iets te melden? 

• Wat is het plan ten aanzien van de CJG’s in relatie tot de jongeren? Hoe wordt deze doelgroep 

bereikt? 

• Waarom wordt er niet ingegaan op de motie Groningen Onderwijsstad? 

• Waarom wordt er niet nader ingegaan op de motie Aanvalsplan onderwijshuisvesting? 

Hiervan zijn slechts elementen terug te lezen, maar niet hoe het verder uitgewerkt zal worden.  

• Over decentralisatie jeugdzorg is een aparte commissievergadering geweest. Er is niet terug te 

vinden wat het college kwalitatief gaat ondernemen in 2012. Graag een toelichting hierop.  

Dhr. Verhoef (ChristenUnie): 

• Het integraal jeugdbeleid is recent besproken in de raad. Veel is terug te lezen in de begroting.  

• Is blij met extra middelen die beschikbaar zijn voor de vierde kindertuin en voor de 

techniekeducatie.  

• Punt van zorg is Biba Bon. Hoe kijkt het college hiertegen aan voor de toekomst? 

Mw. Postma (GroenLinks): 

• Sluit zich aan bij PvdA over de kindertuin en techniekeducatie. 

• In het vorige programma is al gesproken over onderwijs en arbeidsmarkt. De wethouder heeft 

aangegeven daar later nog op terug te komen. Is benieuwd wat er gaat gebeuren.  

• VVE en de doelgroepkinderen, leer- en taalachterstanden. Conclusie is dat het nog niet zo 

goed lukt om de doelgroepkinderen te bereiken. Dit is wel een onderwerp om nog langer bij 

stil te staan. Graag op korte termijn. 

• De afhandeling van meldingen van Steunpunt Huiselijk Advies en Geweld over kinderen zal 

vanaf 1 januari 2012 worden gedaan door de CJG’s. De vraag is of zij dit kunnen.  

Dhr. Van Rooij (Student en Stad): 

• Het is positief dat er mogelijkheden zijn gevonden om door te gaan met techniekeducatie.  

• JIP’s zijn nu Jimmy’s en de aanpak zorgt voor een daling van de jongerenoverlast. De fractie 

zou graag uitbreiding over de hele stad zien. 

• Sluit zich over talentontwikkeling aan bij de woordvoering van dhr. De Rook van D66. 

Mw. Wilschut (PvdD): 

• De fractie is blij met de vierde kinderwerktuin en de activiteiten rondom het Centrum Natuur- 

en Duurzaamheidseducatie, ook al had zij liever ook nog iets over dieren erin teruggezien.  

• Wordt er iets gedaan aan groene schoolpleinen om het groen naar de kinderen toe te halen?  

• CJG, zie woordvoering GroenLinks 

• Healthy Ageing is een mooi programma, maar wordt hierbij ook aandacht geschonken aan 

diervriendelijk eten?  

Wethouder Pastoor: 

• Allereerst het verzoek om de jongeren-CJG’s ofwel de Jimmy’s uit te breiden over de hele 

stad: deze worden gefinancierd met plus-middelen. Deze zijn afkomstig van de roc’s. Het geld 

dat hierin gestopt wordt, is dus niet uitsluitend van de gemeente. De wethouder komt hier vast 

nog eens op terug. 

• Over het onderwerp ‘onderwijs/arbeidsmarkt’ zit de gemeente momenteel aan tafel met de 

dienst SOZAWE, de werkgevers en de roc’s. Er wordt gekeken hoe de link kan worden gelegd 



tussen het werkschoolconcept, de entreeopleidingen (niveau I van de roc’s) en de 

arbeidsmarkt. Hiervoor zijn plannen in ontwikkeling, de wethouder komt er nog op terug.  

• VVE en doelgroepkinderen: De conclusie is dat het erg moeilijk is om iets aan die 

taalachterstanden te doen. Het is een erg groot probleem, wat de aandacht heeft van het 

college.  

• De vraag of de CJG’s wel ingericht zijn op het omgaan met de meldingen van 

kindermishandeling en dergelijke; de rol van de CJG’s is het ontvangen van de meldingen en 

op basis van het signaal de vraag uitzetten bij derden. In de voorbereiding hiervan is veel 

energie ingezet om ervoor te zorgen dat dit goed gaat werken. Preluderend op de 

decentralisatie van de Jeugdzorg krijgt het CJG een andere functie.  

• Kamers met Kansen en Biba Bon: Er wordt in een keten samengewerkt en daarbij moet alles 

in het werk gesteld worden om dat overeind te houden. Het college zal haar uiterste best doen.  

• Schoolzwemmen en gymzalen: Dit is een lastig onderwerp. Er is volop contact met vele 

betrokken en de wethouder komt hier nog op terug.  

• Het jongerenlintje is een mooi middel om jongeren te eren. Fijn dat het CDA hier ook blij mee 

is.  

• Er zijn diverse vragen gesteld over ‘Groningen Onderwijsstad’. Vrijwel alle onderdelen 

hebben met elkaar te maken. Er komt op korte termijn een discussiestuk.  

• Voor het Aanvalsplan Onderwijshuisvesting geldt hetzelfde. Wethouder heeft toegezegd om te 

kijken wat er echt nodig is en daarna wat dit kost. 

Dhr. De Rook (D66): 

• Vraagt of de wethouder de toezegging wil doen dat ‘financiële krapte’ tegen die tijd niet als 

argument op tafel komt (bij onderwerp ‘evaluatie vensterscholen’). 

Wethouder Pastoor:  

• Op dit moment zit de gemeente in een lastige discussie, waarvan de uitkomst nog ongewis is. 

Het is onmogelijk om een plan te maken met een financieel plaatje en daarvan te zeggen dat 

het hoe dan ook doorgang moet vinden. Het kan mogelijk wel worden uitgesmeerd over een 

heel aantal jaren.  

• Het is interessant om vast te stellen wat de bevoegdheden zijn van de gemeente en welke 

middelen er zijn om te sturen op onderwijs. Bij ‘Groningen Onderwijsstad’ komt dit terug. De 

gemeente is niet langer meer verantwoordelijk voor de inhoud van het onderwijs. De 

gemeente zou met behulp van extra middelen accenten kunnen leggen om het onderwijs mee 

te helpen.  

• Verder is er de LEA (Lokaal Educatieve Agenda) die samen met de scholen wordt opgesteld, 

met bijbehorende verantwoordelijkheden. Ook dit is een onderdeel van ‘Groningen 

Onderwijsstad’. 

Dhr. De Rook (D66): 

• Het college heeft aangegeven dat er nieuwe impulsen moesten komen voor de vensterscholen. 

Hier was D66 het erg mee eens. De zorg is nu dat er straks een mooi evaluatierapport 

beschikbaar is, waar allerlei punten uitkomen waarvoor budget gevraagd gaat worden wat er 

misschien niet is. De fractie zal met deze insteek het komende debat ingaan.  

Mw. Van Lente (PvdA): 

• Wil onderschrijven wat de wethouder heeft geschetst: Als er ambities zijn, moet er ook 

gekeken worden welke rol de gemeente daar in heeft. Om deze reden is in de motie van vorig 

jaar ook gevraagd: ‘hoe ziet Groningen Onderwijsstad er nou eigenlijk uit?’ De fractie wil de 

discussie graag op korte termijn gaan voeren. 

Dhr. Evenhuis (VVD): 

• Het alcoholgebruik onder jongeren neemt toe. Is hier een verklaring voor? 

• De sportdeelname neemt af wanneer kinderen de basisschool verlaten. Is hiervoor geen 

aanvalsplan in te zetten?  

• Bezoek aan sportverenigingen, bibliotheken en beeldende kunst neemt niet toe. Dat is jammer. 

Mw. Rademaker (SP): 

• Wil nog antwoord op de vraag over de leerlingbegeleider. 

 



Wethouder Pastoor: 

• Onderwerp leerlingbegeleider is nog een punt van overleg met het onderwijs. Dat heeft te 

maken met alles wat op dit moment gebeurt rondom het onderwerp passend onderwijs.  

• Er is zeker aandacht voor leerlingen aan de bovenkant van het onderwijssysteem. Er wordt 

getracht iedereen zo goed mogelijk te bedienen. 

• Er wordt heel veel aandacht besteed aan alfabetisering, er zijn onder andere schakelklassen in 

het leven geroepen. Er gebeurt heel veel, dit heeft de aandacht van het college. 

• Alcoholgebruik onder jongeren is een ingewikkeld probleem. Het is niet duidelijk waarom dit 

gebeurt. Op basis van een tussenrapportage lijkt het wel of er een kentering op komst is. Ook 

betrokkenheid van ouderen lijkt effect te hebben. De gevaren van alcohol worden steeds meer, 

en in grotere kring bekend.  

• Dat theaterbezoek en bezoek aan beeldende kunst teruglopen, is heel zorgelijk. Er wordt volop 

getracht om de kinderen hier toch bij te blijven betrekken.  

Dhr. Evenhuis (VVD): 

• Er is geen toename van het aantal sportaccommodaties, maar er wordt genoemd dat het 

gebruik van sportaccommodaties tot 2020 zal toenemen met 20%. Is er overleg met wethouder 

De Vries om het aantal accommodaties uit te breiden?  

Wethouder Pastoor:  

• Heeft frequent contact over de relaties tussen portefeuille Onderwijs en Jeugd en de 

portefeuille van Sport. Het college is overtuigd van het uitgangspunt ‘fitter = slimmer’.  

• Scholen kunnen vanuit NDE (Natuur en Duurzaamheids Educatie) aandacht vragen voor 

groene schoolpleinen. 

• Healthy Ageing: Is niet alleen een zaak van het college, maar ook van de roc’s. Deze projecten 

zijn opgetuigd met middelen ánders dan gemeentegeld. 

 

 

De voorzitter sluit de vergadering. 

 

 


